
Utbildning Club 55 2019 
Frågor & svar 
 
Fråga 01 2019-05-02 

Du använder en putter vars skaft kröktes när du tidigare under ronden slog den mot bagen efter att ha fyrputtat. 

Vad blir påföljden? 
 

Svar :fråga 01 

Ingen plikt. Regel 4.1a 

Puttern får användas, såvida den inte skadades med avsikten att ändra dess egenskaper. OBS! Nyhet 2019 

 
Fråga 02 2019-05-06 

Du byter boll när du ska droppa för mark under arbete. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

Ingen plikt. Regel 6.3b 

Alltid tillåtet att byta boll när den är lyft för att den ska droppas, oavsett om det är vid lättnad med eller utan plikt. 

OBS! Nyhet 2019 

 
Fråga 03 2019-05-09 

Du markerar och lyfter din boll för identifiering i ruffen, utan att i förväg ha informerat någon av de andra spelarna. 

Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

Ingen plikt. Regel 7.3 

Detta är tillåtet. OBS! Nyhet 2019 Om bollen inte markeras innan den lyfts, blir det ett slags plikt. 

 
Fråga 04 2019-05-13 

Du råkar stöta till din boll så att den flyttar sig, när du letar efter den i ruffen. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

Ingen plikt. Regel 7.4 

Ingen plikt om det sker av misstag under letande. OBS! Nyhet 2019 Bollen måste läggas tillbaka, annars blir det 

två slags plikt för spel från fel plats. R 14.7 

 
Fråga 05 2019-05-16 

Du grundar klubban när du ska spela bollen från ett rött pliktområde. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

Ingen plikt. Regel 8.1b 

Det är tillåtet att grunda klubban på hela banan, utom i bunkrar. OBS! Nyhet 2019 

 
Fråga 06 2019-05-20 

Du tar bort en out-pinne som stör din avsedda sving, men sätter tillbaka den innan du spelar bollen. Vad blir 

påföljden? 
 

Svar: 

Ingen plikt. Regel 8.1c 

En störande out-pinne får inte tas bort, men om den sätts tillbaka före slaget blir det ingen plikt. OBS! Nyhet 2019 

Om pinnen inte sätts tillbaka, har området för den avsedda svingen förbättrats på ett otillåtet sätt, något som ger 

två slags plikt. 

 
Fråga 07 2019-05-23 

Du slår ett dubbelslag, när klubbhuvudet fastnar i gräset, då du chippar. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

Ingen  plikt. Regel 10.1a 

Ingen plikt om bollen träffas oavsiktligt flera gånger med samma slag. OBS! Nyhet 2019 

 
Fråga 08 2019-05-27 

Din boll studsar på ett träd och träffar dig på smalbenet. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

Ingen plikt. Regel 11.1a 

Ingen plikt om bollen av misstag träffar spelaren eller utrustningen. OBS! Nyhet 2019 
  



 
Fråga 09 2019-06-03 

Du drämmer klubban i bunkersanden en meter till höger om bollen i ilskan över att ha blivit kvar i bunkern efter ett 

misslyckat slag. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

Ingen plikt. Regel 12.2b 

Det är tillåtet att vidröra sanden på detta sätt, om det inte görs för att pröva sanden. OBS! Nyhet 2019. 

 
Fråga 10 2019-06-06 

Du lagar några spikmärken i spellinjen på green innan du puttar. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

Ingen plikt. Regel 13.1c 

Tillåtet att på green laga skador som orsakats av personer, så länge inte greenytan testas, oavsett var bollen 

ligger. OBS! Nyhet 2019 

 
Fråga 11 2019-06-10 

Du spelar bollen som den ligger när den flyttat sig på green på grund av vinden, efter det att bollen varit 

markerad, lyft och återplacerad. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

2 slags plikt. Regel 13.1d & 14.7 

En återplacerad boll på green som rubbas ska alltid återplaceras, oavsett orsaken till att den flyttade sig. Spel från 

fel plats. OBS! Nyhet 2019 

 
Fråga 12 2019-06-13 

Du spelar en boll från foregreen på ”grannhålet” när du står på dess green. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

2 slags plikt. Regel 13.1f 

Förbjudet att spela med stansen på fel green (men det är fri dropp). OBS! Nyhet 2019 

 
Fråga 13 2019-06-17 

Din boll träffar en opassad flaggstång i hålet efter att du spelat från green. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

Ingen plikt. Regel 13.2a 

Oavsett varifrån bollen spelas blir det ingen plikt, om den träffar en opassad flaggstång i hålet. OBS! Nyhet 2019 

 
Fråga 14 2019-06-20 

Du droppar bollen från axelhöjd med utsträckt arm i lättnadsområdet och spelar sedan den droppade bollen från 

lättnadsområdet. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

1 slags plikt. Regel 14.3b 

Bollen ska droppas från knähöjd. OBS! Nyhet 2019 

 
Fråga 15 2019-06-24 

Du droppar korrekt, och efter att bollen först har träffat marken i lättnadsområdet studsar den på din fot och blir 

kvar i detta, varefter du spelar bollen. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

Ingen plikt. Regel 14.3c 

Ingen ny droppning, eftersom bollen träffade foten oavsiktligt efter att den träffat marken, och bollen är kvar i 

lättnadsområdet. OBS! Nyhet 2019 

 
Fråga 16 2019-06-27 

Du tar bort en gren några centimeter bakom bollen när du ska spela från ett rött pliktområde. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

Ingen plikt. Regel 15.1a 

Det är tillåtet att flytta lösa naturföremål på hela banan. OBS! Nyhet 2019 

  



Fråga 17 2019-07-04 

Du markerar och lyfter din boll från foregreen för att du tycker att den kan vara till hjälp för en annan spelare. Vad 

blir påföljden? 
 

Svar: 

1 slags plikt. Regel 15.3a & 9.4b 

En hjälpande boll får endast lyftas från green. OBS! Nyhet 2019 

 
Fråga 18 2019-07-11 

Du hittar din boll efter 4 minuters letande i ruffen, varefter du spelar bollen från denna plats, spelar färdigt hålet 

och slår ut på nästa hål. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

Diskvalifikation. Regel 18.2 & 6.3c 

Du får leta efter din boll max 3 minuter, sedan är den förlorad. OBS! Nyhet 2019 Du spelar alltså på fel boll och 

får två slags plikt, om du rättar till felet. Eftersom du inte gör detta blir du diskvalificerad i och med att det är 

slagtävling. Om det varit poängbogey skulle du ”streckat” det aktuella hålet och om det varit slaggolf skulle du fått 

max-antalet slag. 

 
Fråga 19 2019-07-25 

Du startade ronden med 14 klubbor och slår ett första slag med en lånad wedge, som en åskådare hämtat åt dig 

och överlämnat på det aktuella hålet, eftersom din egen gick sönder vid ett slag några hål tidigare. Vad blir 

påföljden? 
 

Svar: 

2 slags plikt. Regel 4.1 

Du får inte ersätta en klubba som du själv skadat, oavsett hur skadan uppkom. OBS! Nyhet 2019 Om regelbrottet 

upptäcks på samma hål som du fick den nya klubban blir det två slags plikt på detta hål. Om det upptäcks senare 

får du två slags plikt på de första två hålen med den nya klubban, dvs. totalt max fyra slags plikt för ronden. När 

regelbrottet uppdagas måste du förklara klubban ur spel, annars blir du diskvalificerad. OBS! Om du hade startat 

ronden med färre än 14 klubbor i bagen, hade du fått komplettera med en ny wedge och då hade det inte blivit 

någon plikt. 

 
Fråga 20 2019-08-01 

Din boll ligger kvar på tee efter att du bara nuddat den när du slog ut, varefter du peggar upp bollen igen och slår 

en gång till med drivern. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

Ingen plikt. Regel 6.2 

Bollen är på tee, och då får den peggas upp eller läggas på annan plats inom tee före nästa slag, även om bollen 

är i spel. OBS! Nyhet 2019 

 

Fråga 21 2019-08-05 

Du identifierar din boll genom att utan föregående markering snurra bollen i sitt läge i semiruffen. Vad blir 

påföljden? 
 

Svar: 

1 slags plikt. Regel 7.3 

Bollen måste markeras innan den rubbas för identifiering. 

 
Fråga 22 2019-08-08 

Du råkar trampa ned din boll i marken, när du letar efter den i ruffen, varefter du återplacerar den. Vad blir 

påföljden? 
 

Svar: 

Ingen plikt. Regel 7.4 

Ingen plikt om det sker av misstag under letande. OBS! Nyhet 2019 Bollen måste återplaceras på den närmaste 

punkten inom en klubblängd från det ursprungliga läget och som mest liknar detta, men inte närmare hål. R 14.2 

Annars blir det två slags plikt för spel från fel plats. R 14.7 

  



Fråga 23 2019-08-12 

Du lägger en klubba på fairway som hjälp när du riktar in fötterna inför slaget, men tar bort den innan du slår. Vad 

blir påföljden? 
 

Svar: 

2 slags plikt. Regel 10.2 

Otillåten användning av en klubba. OBS! Nyhet 2019 Du slipper inte plikten om du tar bort klubban, flyttar dig 

någon meter och sedan intar stansen på nytt. 

 
Fråga 24 2019-08-15 

Du slår en socket och bollen träffar din bag. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

Ingen plikt. Regel 11.1 

Ingen plikt om bollen av misstag träffar din utrustning eller dig själv. OBS! Nyhet 2019 

 
Fråga 25 2019-08-19 

Du grundar klubban när du ska spela bollen i en bunker. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

2 slags plikt. Regel 12.2 

Det är inte tillåtet att vidröra bunkersanden alldeles bakom eller framför bollen inför slaget. 

 
Fråga 26 2019-08-22 

Du lagar några luftningshål i spellinjen på greenen, innan du puttar från greenen. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

2 slags plikt. Regel 13.1 

Ej tillåtet att laga hål efter luftning (eller skåror efter vertikalskärning) 

 
Fråga 27 2019-08-26 

Du droppar dig fri ”utan plikt” när du ska spela din boll från ett läge på foregreenen mycket nära greenen på ett 

annat hål, eftersom du annars kommer att slå torv från greenen. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

Ingen plikt. Regel 13.1 

Förbjudet att spela om den avsedda svingen påverkas av fel green, så det är obligatorisk lättnad utan plikt. OBS! 

Nyhet 2019 Två slags plikt om du hade spelat bollen och då berört greenen. 

 
Fråga 28 2019-08-29 

När du precis kommit upp på greenen och går mot bollen kommer en kraftig vindpust och bollen rullar närmare 

hål, varefter du spelar bollen från det nya läget. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

Ingen plikt. Regel 13.1 & 9.3 

Eftersom bollen inte hade varit markerad, lyft och återplacerad, när den rubbades av en naturkraft, så ska den 

spelas från sin nya plats. OBS! Hade bollen återplacerats, och sedan spelats, hade det blivit två slags plikt för 

spel från fel plats. R 14.7 

 
Fråga 29 2019-09-02 

Du puttar från greenen och bollen träffar den passade flaggstången, eftersom den spelare som passar 

flaggstången inte får upp den ur hålet trots att han tar i ordentligt. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

Ingen plikt. Regel 13.2 

Ingen plikt eftersom bollen träffade den passade flaggstången av misstag. OBS! Nyhet 2019 Bollen ska spelas 

som den ligger. 

 
Fråga 30 2019-09-05 

Du markerar din boll på greenen genom att sätta ned tån på puttern precis bakom bollen. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

Ingen plikt. Regel 14.1 

Puttern är ett konstgjort föremål, så det är ett korrekt sätt att markera bollen. 

  



Fråga 31 2019-09-09 

Du byter boll när du ska återplacera din boll, som du rubbade när du tog bort en tomburk, alldeles intill bollen i 

semiruffen. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

2 slags plikt. Regel 14.2 & 15.2 

Detta är en av situationerna när en lyft boll inte får bytas ut. Ingen plikt om du råkar rubba bollen i samband med 

att du tar bort ett flyttbart tillverkat föremål, om du återplacerar bollen. 

 
Fråga 32 2019-09-12 

Du droppar bollen från knähöjd i lättnadsområdet och spelar sedan bollen, som rullat en decimeter utanför detta, 

men inte närmare hål än referenspunkten. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

2 slags plikt. Regel 14.3 & 14.7 

Bollen måste vara kvar i lättnadsområdet, annars blir det spel från fel plats. OBS! Nyhet 2019 

 
Fråga 33 2019-09-16 

Du tar bort några löv runt bollen, men utan att rubba den, när du ska spela bollen i en bunker. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

Ingen plikt. Regel 15.1 

Det är tillåtet att flytta lösa naturföremål på hela banan. OBS! Nyhet 2019 

 
Fråga 34 2019-09-19 

Du markerar och lyfter din boll från foregreenen på begäran från en spelare som ska chippa, och som tycker att 

den är mentalt störande. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

Ingen plikt. Regel 15.3 

Oavsett var på banan din boll är, måste du lyfta den om den spelare som ska slå sitt slag anser att den är 

störande. Alternativt kan du spela på den, innan den andra spelaren slår sitt slag. 

 
Fråga 35 2019-09-23 

Du har slagit ned bollen i vattnet i ett dike markerat med röda pinnar och som går längs fairway, varefter du tar 

lättnad enligt sidledsalternativet med referenspunkten på ”andra sidan” jämfört med skärningspunkten, och spelar 

sedan bollen. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

3 slags plikt. Regel 17.1 & 14.7 

Vid lättnad för ett rött pliktområde och droppning enligt sidleds-alternativet får bara skärningspunkten användas 

som referenspunkt. OBS! Nyhet 2019 Det blir ett slags plikt för lättnaden från pliktområdet samt två slags plikt för 

spel från fel plats. Totalt tre pliktslag. OBS! Det går att införa en lokal regel som gör det möjligt att droppa enligt 

sidleds-alternativet med referenspunkten på ”andra sidan” jämfört med skärningspunkten. 

 
Fråga 36 2019-09-26 

Du hittar din boll ospelbar i ruffen efter knappt 5 minuters letande, varvid du väljer att fortsätta med den 

provisoriska bollen, som ligger mycket längre fram och på fairway. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

1 slags plikt. Regel 18.2 & 18.3 

Du får leta efter din boll i max 3 minuter, så den ursprungliga bollen var förlorad. OBS! Nyhet 2019 Du måste 

alltså fortsätta med den provisoriska bollen, vilket innebär ett slags plikt, eftersom du satt en ny boll i spel enligt 

slag och distans. R 18.1. 

 
Fråga 37 2019-09-30 

Du gör en provsving inför utslaget och träffar då bollen som far iväg 50 meter, varefter du slår ett slag på bollen 

där den hamnade, spelar färdigt hålet och slår sedan ut på nästa hål. Vad blir påföljden? 
 

Svar: 

Diskvalifikation. Regel 3.3 

En provsving är inget slag, så bollen var inte i spel trots att den träffades av klubban. Du får därför inget resultat 

på hålet, eftersom du slog ut på nästa hål utan att rätta till felet. Du skulle peggat upp en ny boll efter den 

misslyckade provsvingen och sedan slagit ditt första slag på hålet. 

 


